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Oświadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra rozwoju i finansów Mateusza 

Morawieckiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

Wkrótce zostanie uchylony przepis, który zwalnia z podatku usługi pomocnicze do usług 

ubezpieczeniowych i finansowych. Jak twierdzą eksperci, głównym problemem będzie zdefiniowanie, co jest 

usługą pomocniczą do usług finansowych. 

Wykreślenie art. 43 ust. 13 z ustawy o VAT nie oznacza jednak, że wszystkie usługi pomocnicze zostaną 

automatycznie opodatkowane. Zapewniało o tym nawet samo Ministerstwo Finansów, które w uzasadnieniu 

do nowelizacji wyjaśniło, że ocena tego, czy dana usługa jest zwolniona z VAT, będzie oparta na zgodności  

z unijną dyrektywą oraz z tezami zawartymi w orzecznictwie Trybunału Sprawiedliwości UE.  

Tyle że przepisy dyrektywy (art. 135 ust. 1) są ogólne i nie do końca można z nich wywnioskować, które 

usługi są zwolnione, a które nie są. Chodzi np. o usługi zarządzania kartami kredytowymi czy obsługę procesu 

udzielania pożyczek. Usługi te kupują banki i firmy pożyczkowe od zewnętrznych podmiotów. 

W związku z powyższym proszę o odpowiedź na moje wątpliwości w ww. sprawie. 

Z wyrazami szacunku 

Władysław Komarnicki 

 

 


